
BR.0002.14.2019.AB 

 

PROTOKÓŁ NR XVI / 19 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 30 grudnia 2019 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Benc. Początek obrad – 

godzina 10.00.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Teresa Mucha-Popiel 

Zbigniew Rok 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Posłowie na Sejm RP: Danuta Nowicka i Rafał Adamczyk, przedstawiciele władz 

samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu zawierciańskiego z Burmistrzem 

Miasta Poręby Ryszardem Spyrą, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży, 

kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, Naczelnicy Wydziałów, Kierownicy Biur  

i Samodzielnych Referatów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków 

masowego przekazu i inni goście, zgodnie  z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,  

a tym samym prawomocność XVI sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitała radnych, 

Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, 

dziękując im za przybycie.  

 

  

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego im w materiałach porządku obrad sesji.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc złożyła wniosek w sprawie zdjęcia  

z porządku obrad sesji następujących punktów: 

 pkt 7 w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020- 2025”; 
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 pkt 8 w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu 

powiatu na 2020 rok”. 

W uzasadnieniu złożonego wniosku wskazała, że w wyniku autokontroli i nadzoru nad 

przygotowywaniem obecnej sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego stwierdzone zostały 

nieprawidłowości w zakresie stosowania przepisów Statutu Powiatu Zawierciańskiego  

w części określonej w § 9 ust. 2 oraz § 14, dotyczących sesji  budżetowej. Nieprawidłowości  

polegały na powiadomieniu radnych i podaniu do publicznej wiadomości informacji  

o terminie sesji 12 dni przed jej terminem  w sytuacji, gdy statut przewiduje termin 14 – 

dniowy. W pozostałych przypadkach, poza sesjami zwoływanymi na wniosek uprawnionych 

podmiotów i sesją związaną z wykonaniem budżetu, obowiązuje termin 7 – dniowy.   

Jak wynika z orzecznictwa sądów administracyjnych, skoro ustawa o samorządzie 

powiatowym  nie określa terminów, w jakich należy poinformować radnych i mieszkańców  

o sesji rady,  miarodajne w tym zakresie są wyłącznie przepisy statutu, który jest aktem prawa 

miejscowego stanowiącym o ustroju powiatu i zbiorem przepisów regulujących najważniejsze 

sprawy dla wspólnoty samorządowej, w tym dotyczące  m.in. organizacji wewnętrznej 

powiatu i trybu pracy jego organów. Niezachowanie przyjętych w statucie terminów 

powiadamiania o sesji rady, a przede wszystkim brak powiadomienia w formie przewidzianej 

w statucie  stanowi istotne naruszenie, co może skutkować nieważnością podjętych przez 

Radę uchwał. Jeśli  ustawa o finansach publicznych w art. 239 dopuszcza możliwość 

uchwalenia budżetu powiatu do dnia 31 stycznia danego roku budżetowego, stosowne  

i odpowiedzialne jest skorzystanie z tej możliwości, co pozwoli na prawidłowe  zastosowanie 

przepisów statutu.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty  jednogłośnie, 

czyli przy 20 głosach „za”. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji punktu  w brzmieniu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej – Powiatowy Zarząd Dróg  

w Zawierciu”. 

W uzasadnieniu wskazano, że zdjęcie z porządku obrad powyższego projektu uchwały 

następuje ze względu na specyfikę zadań prowadzonych przez Powiatowy Zarząd Dróg  

w Zawierciu, które wymagają dopracowania kwestii organizacyjno – prawnych związanych  

z likwidacją jednostki..  

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty  jednogłośnie, 

czyli przy 21 głosach „za”. 

 

W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność pozostałych punktów porządku obrad 

zmienia się odpowiednio. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XV/19 z dnia 28 listopada 2019 roku. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 rok  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2019 –  2025. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie  ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2020 rok 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji 

Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2020 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej – Zespół 

Obsługi Ekonomiczno – Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo – 

Wychowawczych w Zawierciu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Centrum 

Usług Wspólnych w Zawierciu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Statutu Centrum Usług Wspólnych 

w Zawierciu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu aktywów trwałych w postaci powierzchni gruntu na nieruchomości będącej w 

użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg powiatowych na terenie powiatu zawierciańskiego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Zawierciański zadania  

z zakresu administracji rządowej związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji 

wojskowej, polegającego na wypłacie dodatkowego wynagrodzenia dla członków 

powiatowej komisji lekarskiej orzekającej o stopniu zdolności do czynnej służby 

wojskowej.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2020 roku.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany Uchwały nr VI/54/19 z dnia 28 marca 

2019 r. w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu zawierciańskiego  

w 2019 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół  

i placówek niepublicznych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne 

niż powiat zawierciański oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania. 

18. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli, przeprowadzonych w II półroczu 2019 

roku. 

19. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wolne wnioski. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przekazany radnym w formie elektronicznej. Był również 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Powiatu.  

 

Wobec braku uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  

Nr XV / 19 z dnia 28 listopada 2019 został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach 

„za”.   
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Ad.4.) 
 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Gabriel Dors. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 5 posiedzeń, zajmując się m.in. następującymi 

sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu zawierciańskiego  

w przedmiocie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozkładu godzin pracy i 

dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2020 roku; 

– rozliczenia środków przewidzianych na refundację pracodawcom dodatku 

szkoleniowego dla instruktorów praktycznej nauki zawodu w 2019 roku; 

– umorzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych 

przypadających powiatowi zawierciańskiemu od samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

– zaopiniowania projektu „Programu ochrony Środowiska dla Gminy Włodowice na lata 

2019 – 2022 z perspektywą do 2026 roku”; 

– określenia szczegółowego trybu składania materiałów na posiedzenia Zarządu Powiatu 

Zawierciańskiego; 

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umowy 

użyczenia, i umowy dzierżawy lokali użytkowych w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi  

im. Stefana Żeromskiego w Zawiercia, w Zespole Szkół im. Hugona Kołłątaja  

w Zawierciu oraz w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu; 

– przekazania Szpitalowi Powiatowemu w Zawierciu w nieodpłatne użytkowanie 

zwiększenia wartości początkowej środka trwałego – budynku Przychodni przy  

ul. Piłsudskiego 80 w Zawierciu w wyniku realizacji projektu pn. „Termomodernizacja 

budynku Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej w Zawierciu, ul. Piłsudskiego 80”. 

 

 wyraził zgodę na: 

 usunięcie drzewa usytuowanego na nieruchomości będącej własnością powiatu 

zawierciańskiego; 

 zmian aktu notarialnego w zakresie i przedmiocie użytkowania nieruchomości Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu, położonej przy ul. Niedziałkowskiego 15 w Zawierciu. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.  

 

 

Ad.5.) 
 

Autopoprawka do projektu uchwały ujętego w tym punkcie porządku obrad została 

przekazana wszystkim radnym drogą mailową po przyjęciu przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 3 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2019 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 185 / 19 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania został     

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.   

 

  

Ad. 6.) 
 

Autopoprawka do projektu uchwały ujętego w tym punkcie porządku obrad została 

przekazana wszystkim radnym drogą mailową po przyjęciu przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 3 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2023 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 186 / 19 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2025 w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.    

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że projekt uchwały  

w sprawie  ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zawierciańskiego 

na 2020 rok uzyskał pozytywną opinię członków poszczególnych Komisji następującym 

stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za”, Komisji 

Rozwoju i Promocji Powiatu – jednogłośnie, czyli przy 5  głosach „za”, Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli przy 5  głosach „za”, 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”, Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej –  jednogłośnie, czyli przy  

3 głosach „za”. 

W związku ze zmianą porządku obrad dzisiejszej sesji złożyła autopoprawkę do omawianego 

projektu uchwały polegającą na:  

 uzupełnieniu wykazu terminów sesji w 2020 roku, określonych w § 1, o dodatkową sesję 

w dniu 14 stycznia; 

 uzupełnieniu planu pracy Rady Powiatu na 2020 roku zawartego w załączniku do 

niniejszej uchwały o temat wiodący sesji w dniu 14 stycznia, którym będzie uchwalenie 

budżetu powiatu na 2020 rok. 

W uzasadnieniu autopoprawki wskazała, że biorąc pod uwagę zapisy Statutu Powiatu 

Zawierciańskiego dotyczące powiadamiania o terminie sesji budżetowej  rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie budżetu powiatu na 2020 rok może nastąpić  najwcześniej  

w proponowanym terminie.    

 

W imieniu Klubu radnych „Zdrowy powiat zawierciański” Karol Hadrych  złożył wniosek 

formalny o rozszerzenie planu pracy Rady Powiatu na 2020 rok o temat w brzmieniu: 

„Realizacja zadań statutowych Szpitala Powiatowego w Zawierciu z uwzględnieniem sytuacji 

finansowej placówki w 2019 i w I kwartale 2020 roku”, proponując, aby temat ten był 

omawiany w miesiącu kwietniu.    
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W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty przy 13 głosach 

„za”, 5 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”.  

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Planowaliśmy co prawda zrobić taką sesję poprzez rozszerzenie, bo temat zawsze może 

wejść, po –  mam nadzieję –  uzyskaniu i otwarciu Oddziału Urologicznego w szpitalu, ale 

oczywiście państwo radni mają prawo decydować jak i kiedy. Państwo radni wnosili o 

dopisanie proponowanej zmiany w planie pracy na kwiecień i tak to zostanie dopisane”.   

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 187 / 19 w 

sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zawierciańskiego na 

2020 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

21 głosach „za”.    

 

 

Ad.8) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że Statut Powiatu 

Zawierciańskiego w § 52 stanowi, że Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy 

ustalonym przez członków Komisji i zatwierdzonym przez Radę Powiatu.  Plany pracy 

Komisji przedłożone wraz z projektem uchwały zostały przyjęte na posiedzeniach w miesiącu 

listopadzie.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 188 / 19 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2020 rok ,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.    

 

 

Ad.9) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że ze względu na fakt, iż 

projekty uchwał ujęte w punktach od 9 do 11 porządku obrad obejmują szeroki zakres zmian 

w funkcjonowaniu Starostwa i jednostek organizacyjnych powiatu , zostały skierowane pod 

obrad wszystkich Komisji  stałych. Projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Obsługi 

Ekonomiczno – Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo – Wychowawczych w 

Zawierciu uzyskał pozytywną opinię stałych Komisji następującym stosunkiem głosów: 

Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji 

Powiatu – przy 1 głosie „za” i 4 głosach „wstrzymujących się”,  Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska – przy 3  głosach „za”, 1 głosie  „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – przy 4 głosach „za”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej –  

jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”.  

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca,  widzę zupełną niekonsekwencję, bo powołujemy się na to, że 

Komisje zaopiniowały to pozytywnie, natomiast w innym kontekście wiedząc, że tymi 

sprawami będzie zajmował się tak zwany CUW, który to punkt obrad dzisiaj zdjęliśmy. Więc 
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myślę, że ten punkt nie powinien być rozpatrywany”. (Starosta Gabriel Dors przypomniał, że 

został zdjęty punkt dotyczący likwidacji Powiatowego Zarządu Dróg). „Ja rozumiem, ale 

utworzenie tak zwanego Centrum Obsługi miało być w całości. Takie zadania miał mieć ten 

CUW, więc uważam, że skoro nie wykonujemy tego w całości, nie powinniśmy dzisiaj 

głosować nad tym rozwiązaniem, bo nie sztuka rozwiązać coś, a nie powołujemy nic w 

zamian w dniu dzisiejszym”. (Wicestarosta Paweł Sokół przypomniał, że powołanie będzie   

z dniem 1 marca). „Od 1 marca, ale do marca też musi działać. Ja uważam, że ten punkt  nie 

powinien być rozpatrywany, jeśli nie mamy kompleksowego rozwiązania poprzedniej sprawy, 

którą państwo sami zdjęli z porządku obrad dzisiaj”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Będzie rozpatrzenie projektu uchwały w następnym punkcie 10 w sprawie  utworzenia CUW  

i nadania w następnym punkcie 11 statutu. Tego nie zdjęliśmy z porządku obrad, tylko 

likwidację Powiatowego Zarządu Dróg, ponieważ musimy dopracować szczegóły i nic poza 

tym”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jeżeli nie zlikwidujemy PZD, a zlikwidujemy to, to znaczy CUW będzie zajmował się  nie 

zgodnie ze statutem tylko fragmentem swojej działalności, bo miał być szerszy zakres, miał 

obejmować zarówno drogi, jak i oświatę, a w tej chwili my robimy jakąś dziwną piramidę. 

Myślę, że należałoby to załatwić kompleksowo, a nie wyrywkowo zwłaszcza, że radni 

głosowali wówczas nie wiedząc, że będzie zdjęta z dzisiejszego porządku obrad likwidacja 

Powiatowego Zarządu Dróg. Wówczas radni mieli wiedzę, że likwidujemy Powiatowy 

Zarząd Dróg i likwidujemy Zespół Obsługi Ekonomicznej i powołujemy jednostkę, która 

będzie wykonywać te zadania. Dzisiaj się to wszystko zmieni przez decyzję radnych, zresztą 

na wniosek Zarządu. Myślę, że powoływanie się na to, że na Komisjach zostało 

przegłosowane, jest niezasadne w tym momencie, gdyż radni mieli wiedzę zupełnie w innym 

kontekście”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chodzi nam też o to, żebyśmy nie popełnili jakiegoś błędu jako, że ten pomysł jak gdyby 

scalenia wszystkich usług  jest dosyć nowatorski, a na pewno w naszym województwie. 

Zarząd Powiatu chce mieć to wszystko ustalone z nadzorem prawnym, żeby mieć pewne, że 

idziemy w dobrym kierunku. Ja sobie zdaję sprawę, że państwo mają wątpliwości, ale myślę, 

że odrobinę zaufania i będziemy szli w dobrym kierunku”.  

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 189 / 19  

w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej – Zespół Obsługi Ekonomiczno – 

Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo – Wychowawczych w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 13 głosach „za”, 7 głosach „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że rozstrzygnięciem 

nadzorczym z dnia 6 grudnia br. Wojewoda Śląski  stwierdził nieważność uchwały w sprawie 
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organizacji wspólnej obsługi przez Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu, podjętej na sesji 

w dniu 31 października 2019 roku. W uzasadnieniu wskazano, iż powodem stwierdzenia 

nieważności  jest brak określenia mienia przekazywanego w zarząd nowo utworzonej 

jednostce, stosownie do art. 12 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, przywołanej  

w podstawie prawnej  uchwały, co – zdaniem organu nadzoru – powoduje, że przedmiotowa 

regulacja jest regulacją niekompletną.  Zawarte w statucie jednostki postanowienia dotyczące 

przekazywanego majątku  zostały uznane za niewystarczające i zbyt ogólnikowe. Organ 

nadzoru stwierdził również nieważność uchwały nadającej statut Centrum Usług Wspólnych, 

która w związku z przywołanym wyżej rozstrzygnięciem nadzorczym,  stała się 

bezprzedmiotowa.  Treść rozstrzygnięć nadzorczych radni otrzymali przed rozpoczęciem 

sesji. W związku z powyższym Zarząd Powiatu ponownie przełożył projekty uchwał 

dotyczące utworzenia i nadania statutu Centrum Usług Wspólnych, zawierające uregulowania 

wypełniające delegację ustawową zawartą w art. 12 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.  

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie stałych Komisji na posiedzeniach w miesiącu 

grudniu następującym stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy  

7 głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu – przy 1 głosie „za” i 4 głosach 

„wstrzymujących się”, Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – przy  

3  głosach „za”, 1 głosie  „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej – przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisji 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej –  jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”. 

Takim samym stosunkiem głosów Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały  

w sprawie nadania Statutu CUW, który będzie procedowany w następnym punkcie porządku 

obrad. 

Jednocześnie poinformowała, że na posiedzeniu w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu przyjął 

następującą autopoprawkę do omawianego projektu uchwały: 

 w § 1 skreśla się ust. 4 określający wyposażenie Centrum Usług Wspólnych  

w nieruchomości położoną w Zawierciu, ul. Rata ja 29a w ramach trwałego zarządu; 

 załącznik, o którym mowa w § 1 ust. 1 i § 2 ust. 1 pkt 2 staje się załącznikiem nr 1; 

 § 3 otrzymuje brzmienie: „ Centrum Usług Wspólnych zostanie przekazane  w zarząd 

mienie określone w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały”. Załącznik ten zawiera dane 

dotyczące nieruchomości oraz wykaz przekazywanego mienia ruchomego; 

 dotychczasowy § 3, w którym wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu, staje 

się § 4; 

 dotychczasowy § 4, zawierający zapis dotyczący wejścia w życie uchwały z dniem  

z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 marca 2020 roku, staje się § 5. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałbym spytać, czy ten statut obejmuje również w przyszłości działania obecnego 

Powiatowego Zarządu Dróg”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jeżeli nawet  w tej sytuacji, że zdjęliśmy z dzisiejszego porządku obrad likwidację 

Powiatowego Zarządu Dróg, to i  tak Centrum Usług Wspólnych będzie obsługiwać 

wszystkie inwestycje, nawet w tym stanie, jaki teraz mamy”. 
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Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„A czy to jest zapisane w statucie?. My robimy taką dziwną piramidę, że nie rozwiązujemy 

Powiatowego Zarządu Dróg, a z kolei stwierdzimy, zatwierdzimy za chwilę statut instytucji, 

która będzie obsługiwała drogi, więc z góry przewidujemy, że wynik głosowania  

o rozwiązaniu Powiatowego Zarządu Dróg cały miesiąc jest już przesadzony. Uważam, że 

radni tak nie powinni postępować i apeluję do państwa. Myślę, że to jest tak, jak poprzednio. 

Duża piramida, przyjmiemy uchwałę wyprzedzającą tą uchwałę, której nie dokonujemy  

w dniu dzisiejszym, więc dziś przyjmujemy że ustalimy, uchwalimy  statut,  przyjmiemy 

uchwałę, że powołujemy jakąś instytucję, która ma się tym zajmować, nie rozwiązując 

jednocześnie Powiatowego Zarządu Dróg, czyli zakładamy, że w styczniu go na pewno 

rozwiążemy. Nie można tak postępować, bo to jest – moim zdaniem –  niezgodne  

z prawem. Państwo możecie zrobić wszystko, bo macie większość. Uważam, że to jest taka 

dziwna piramida, która nie powinna mieć w dniu dzisiejszym miejsca, skoro są wątpliwości. 

Po drugie dzisiejsze zmiany w tych załącznikach są w ostatniej chwili wrzucone. Powołanie 

się pani Przewodniczącej,  że Komisje to przedyskutowały i o wszystkim wiedzą, a nie 

wiedzą, bo wyrażali opinie na podstawie innych dokumentów niż dzisiaj są procedowane.  

Taką uwagę chciałbym zgłosić”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny,  Centrum Usług Wspólnych będzie miało za zadanie obsługę wszystkich 

jednostek należących do naszego powiatu. Istotne jest, czy Powiatowy Zarząd Dróg rok 

będzie czy nie będzie. Mienie przekazane jest tylko z Zespołu Obsługi Administracyjno – 

Ekonomicznej Szkół. Co do usług wspólnych i tak będzie wykonywało jakby usługę dla 

Powiatowego Zarządu Dróg, jeżeli nie zostanie  rozwiązany. Jeżeli nie zostanie rozwiązany, 

to dalej będzie to robić w zamyśle”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W dniu dzisiejszym to PZD robi zamówienia i przetargi, a my chcemy im narzucić. Oni mają 

swoją organizację, swoje przepisy i my chcemy teraz to złamać i powiedzieć, że tak  

będziecie robić. Czy to jest zgodne, bo ja nie mam wiedzy na ten temat. Chciałbym wiedzieć 

czy jest to zgodne na dzień dzisiejszy z regulaminem i statutem Powiatowego Zarządu Dróg, 

bo być może chcemy złamać istniejący statut działania Powiatowego Zarządu Dróg mówiąc, 

że wyprzedzająco chcemy już to zatwierdzić. Ja proponowałbym, aby poprzedni ten punkt 

odwołać i przygotować to porządnie. Zrobić jedną kompleksową uchwałę, żeby radni  

wiedzieli nad czym głosują, żeby wiedzieli na Komisjach jaki jest ostateczny projekt. Ważna 

rzecz, zwłaszcza, że pani Przewodnicząca mówiła, że to jest projekt innowacyjny, abyśmy nie 

popełnili kolejnego błędu, bo już jeden popełniliśmy i Wojewoda uchylił uchwałę. Świadczy 

to o tym, że mamy niedoróbkę. Jeśli będziemy mieć kolejną niedoróbkę  narazimy Radę  na 

szwanki i radnych na śmieszność. Bardzo bym prosił, aby radni nie głosowali  na tym 

projektem i wnoszę o zdjęcie z porządku obrad tych dwóch punktów i przygotowanie na  

14 stycznia.  Myślę, że to będzie też na czas, aby to wyglądało profesjonalnie”. 

 

Marcin Wojciechowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Były Przewodniczący, szanowna Rado, proponujemy przerwę w celu  przedyskutowania  

ewentualnych wątpliwości, które teraz powstały w związku z procedowaniem tego projektu”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 
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„Czy nam jest potrzebna ta przerwa. Ja bym teraz poprosiła prawnika o ustosunkowanie się 

do wątpliwości  pana radnego”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, proszę o przegłosowanie. To jest wniosek formalny i proszę  

o przegłosowanie wniosku formalnego radnego”. 

 

W odpowiedzi na pytanie Przewodniczącej Rady Powiatu  Małgorzaty Benc Marcin 

Wojciechowski potwierdził, że złożony przez niego wniosek jest wnioskiem formalnym. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowana wniosek formalny w sprawie ogłoszenia przerwy  

w obradach został przyjęty przy 12 głosach „za”, 5 głosach „przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc ogłosiła przerwę w obradach.  Początek 

przerwy – godz. 10.45. Wznowienie obrad nastąpiło o godz. 11.05. 

 

Radca prawny Katarzyna Żydek (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ta uchwała, jakbyście państwo dokładnie przeczytali, uchwała dotycząca Centrum Usług 

Wspólnych w Zawierciu, nie zawiera żadnej uchwały dotyczącej PZD. PZD  nie jest 

likwidowane w celu przejęcia zadań merytorycznych przez Centrum Usług Wspólnych, które 

to przejęcie jest przez Starostwo, zgodnie z orzecznictwem. Tylko Centrum Usług Wspólnych 

wykonywałoby w stosunku do PZD zadania obsługowe wymienione w uchwale, w sytuacji  

gdybyście państwo jako Rada wyrazili zgodę. A zakłada się, że Rada wyrazi zgodę na 

likwidację PZD. Skutkiem takiej zgody jest CUW. Zgodnie z zapisem w załączniku obsługuje 

Starostwo i przez to bezpośrednio  obsługiwałby pewne zadania również PZD, gdyby nie 

doszło teoretycznie do likwidacji PZD do daty powstania Centrum Usług Wspólnych. Wtedy 

zmienia się statut w ten sposób, że dopisuje się w załączniku do uchwały  jeden punkt pod 

tytułem PZD i to nie stanowi żadnego problemu. Natomiast istotą funkcjonowania CUW-u 

nie jest przejęcie zadań merytorycznych. Jak państwo byście sięgnęli do załącznika, gdzie 

znajdują się jednostki  obsługiwane, to wśród tych jednostek, oprócz szkół, mamy również 

jednostki z zakresu pomocy społecznej,  Powiatowy Urząd Pracy, Starostwo Powiatowe. 

Jeżeli chodzi o to, co mówił pan, to myślę, że główny problem, mówił pan o tym, to takie 

sytuacje, że CUW nie może obsługiwać jednostki pod tytułem PZD  w zakresie  zamówień 

publicznych. W uchwale Rady nie możemy pisać w ogóle o powierzeniu  Centrum Usług 

Wspólnych zadań w tym zakresie, ponieważ  zgodnie z orzecznictwem  i to już takim 

utrwalonym  przez sąd wyższej instancji, czyli przeznaczonym jednostce administracyjnej,  

jest możliwe powierzenie  Centrum Usług Wspólnych zarówno w tym zakresie, ale absolutnie 

nie na podstawie uchwały Rady. Prawo zamówień publicznych jest tutaj potraktowane 

szczególnie, jest lex specialis czyli ustawą szczególną  w stosunku do ustawy o samorządzie 

powiatowym  i organem, który decyduje, która jednostka takie zamówienia realizuje czy 

przeprowadza, krótko mówiąc do procedury jest Zarząd, a więc powierzenie tych zadań 

następuje na podstawie  uchwały Zarządu i nie mamy tego w ogóle w uchwale ani w stosunku 

do PZD, ani  w stosunku do innej jednostki. Zatem brak likwidacji PZD  to jest tylko 

konieczność dopisania jednego podpunktu w uchwale i dodania PZD. Natomiast przy decyzji 

państwa o likwidacji uchwała ta nie zostanie zmieniona i wynika to z zapisu samego statutu. 

i regulaminu organizacyjnego PZD czy innych jednostek. Nie zmienia to faktu, że to Zarząd 
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jako organ wykonawczy  na podstawie ustawy Prawo zamówień publicznych jest władny 

powierzyć Centrum Usług Wspólnych lub każdej innej jednostce przeprowadzenie 

zamówienia publicznego w imieniu innej jednostki,  jednostki w tym momencie obsługiwanej 

w tym zakresie”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jakoś ta wypowiedź pani mnie nie przekonuje. Może innych radnych tak, ale też jest 

niejasna, a tym bardziej, że pani sama przyznała, że będziemy musieli w przyszłości w tym 

statucie dokonywać korekt, czyli to potwierdza moją wątpliwość mojej wcześniejszej 

wypowiedzi. Ja myślę, że to nie jest dokładnie tak.  My nie mamy czasu, nie jesteśmy 

prawnikami, abyśmy tak in statu nascendi potrafili się naprawdę rzetelnie zapoznać. Mam co 

do tego dalej duże wątpliwości, tym bardziej, że potwierdziła pani, że będzie konieczność 

dokonywania zmian. Przynajmniej jedną wątpliwość pani potwierdza, ale uważam, że 

pozostałe też należałoby szczegółowo przeanalizować. To jest dość krótki czas. Pani 

Przewodnicząca,  chciałabym złożyć wniosek formalny o zdjęcie z tych punktów z porządku 

obrad”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Głosowaliśmy porządek obrad, panie radny i w tym nowym punkcie nie miał pan żadnych 

wątpliwości”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Owszem, ale wówczas nie wiedziałem o poprawkach, że będą zmiany załączników, które 

pani odczytała.  Są to zmiany, które powstały w trakcie sesji,  a nie były prezentowane  przed 

zatwierdzeniem”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Załącznik do uchwały, o której teraz dyskutujemy, mówi bardzo wyraźnie „jednostki 

obsługiwane” i w tym załączniku, który pan też ma i na Komisjach też był omawiany, nie ma 

Powiatowego Zarządu Dróg”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dokonujemy w dniu dzisiejszym zmian czy nie w tym załączniku, bo odczytała pani punkt 3 

i  punkt  4. Dokonujemy zmian tym załączniku czy nie dokonujemy, czy mamy wersję 

pierwotną  czyli dokonujemy jednak kolejnych zmian w dniu dzisiejszym”. 

 

Starosta Gabriel Dors złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  

    

Jarosław Kleszczewski zwrócił uwagę, że jego wniosek został złożony wcześniej i prosiłby 

Przewodniczącą Rady Powiatu o uwzględnienie tego faktu. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poddała pod głosowanie wnioski formalne 

w kolejności zgłoszenia.   
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W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku 

obrad sesji pkt 10 i pkt 11 dotyczących utworzenia Centrum Usług Wspólnych i nadania mu 

statutu został odrzucony przy 8 głosach „za’ i 13 głosach „przeciw”.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek formalny w sprawie zamknięcia dyskusji 

w tym punkcie porządku obrad został przyjęty przy 16 głosach „za”, 4 głosach „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

  

Po zakończeniu dyskusji projekt uchwały Nr XVI / 190 / 19 w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi przez Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty przy 13 głosach „za” i 8 głosach „przeciw”.    

 

 

Ad.11.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 191 / 19 w sprawie 

uchwalenia Statutu Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty przy 13 głosach „za” i 8 głosach „przeciw”.    

 

 

Ad.12.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów trwałych w postaci powierzchni gruntu 

na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat. 

 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie przez Szpital Powiatowy w Zawierciu 

z tym samym najemcą kolejnej umowy najmu powierzchni gruntu z przeznaczeniem na 

umieszczenie reklamy przed budynkiem Przychodni przy ul. Piłsudskiego 80 w Zawierciu. 

Przedmiotowa powierzchnia gruntu jest wynajmowana od września 2014 roku. Obowiązująca 

umowa wygasa w dniu 31 grudnia br.   

 

Zgodnie z art. 12 pkt 8 lit. „a” ustawy o samorządzie powiatowym jeżeli po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejną umowę, przedmiotem której jest ta sama 

nieruchomość, wymagana jest uchwała organu stanowiącego. 

. 

Jarosław Kleszczewski zapytał o jaką reklamę chodzi w przedmiotowej uchwale. Marcin 

Wojciechowski oświadczył, że wszystkie informacje dotyczące  tej sprawy są zawarte we 

wniosku złożonym przez Szpital Powiatowy w Zawierciu, który został przekazany radnym 

wraz z projektem uchwały i każdy z radnych mógł się z nim zapoznać. Zdaniem Jarosława 

Kleszczewskiego Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, 

rekomendując projekt uchwały do przyjęcia, nie jest zorientowany, jakiej sprawy ten projekt 

dotyczy. Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła zdjęcie reklamy 

która dotyczy wynajmu miejsc noclegowych, nadmieniając, iż nie jest to działalność 

konkurencyjna dla Szpitala Powiatowego w Zawierciu.  

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 192 / 19  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów trwałych w postaci 
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powierzchni gruntu na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego na okres 

3 lat, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

19 głosach „za”.   

 

 

Ad.13.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na terenie powiatu 

zawierciańskiego.  

Projekt ustala wysokość stawek za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg dotyczące 

prowadzenia robót w pasie drogowym, umieszczenia w pasie drogowym urządzeń 

infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych  niezwiązanych z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz reklam. Z dniem 25 października br. weszła w 

życie nowelizacja ustawy o drogach publicznych obejmująca m.in. obniżenie maksymalnych 

stawek za zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury 

telekomunikacyjnej. Jednostki samorządu terytorialnego mają obowiązek dostosowania 

uchwał w tym zakresie do przepisów ustawy w terminie do 25 stycznia 2020 r. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 193 / 19 w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na terenie 

powiatu zawierciańskiego w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.   

 

  

Ad.14.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez 

Powiat Zawierciański zadania z zakresu administracji rządowej związanego z 

przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej, polegającego na wypłacie dodatkowego 

wynagrodzenia dla członków powiatowej komisji lekarskiej orzekającej o stopniu zdolności 

do czynnej służby wojskowej. 

Wojewoda Śląski wystąpił z propozycją zawarcia z samorządami powiatowymi dodatkowych 

porozumień w zakresie powierzenia do realizacji wskazanego wyżej zadania z zakresu 

administracji rządowej. Podpisanie porozumienia warunkuje uzyskanie dotacji celowej  

w przedmiotowej sprawie. Zgodnie z art. 8a ustawy o samorządzie powiatowym 

podejmowanie uchwał w sprawie przyjęcia zadań z zakresy administracji rządowej należy do 

wyłącznej właściwości organu stanowiącego. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 194 / 19 w sprawie 

przyjęcia przez powiat zawierciański zadania z zakresu administracji rządowej związanego z 

przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej, polegającego na wypłacie dodatkowego 

wynagrodzenia dla członków powiatowej komisji lekarskiej orzekającej o stopniu zdolności 

do czynnej służby wojskowej , w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.   
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Ad.15.) 

 

Przewodniczący Zdrowia i Pomocy Społecznej Andrzej Wilk poinformował, że członkowie 

Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za” 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy  

i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2020 roku. 

Zgodnie z art. 94 ustawy Prawo farmaceutyczne do właściwości Rady Powiatu należy 

ustalenie rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu po 

zasięgnięciu opinii wójtów, burmistrzów, prezydentów miast i gmin z terenu powiatu oraz 

samorządu aptekarskiego. Rozkład godzin pracy aptek powinien być dostosowany do potrzeb 

ludności i zapewniać dostępność świadczeń również w porze nocnej, w niedzielę, święta 

i inne dni wolne od pracy. Przedmiotowy projekt uchwały podlegał obowiązkowi 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu na podstawie uchwały  

Nr 48 / 474 / 10 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 24 czerwca 2010 roku. Decyzją 

Zarządu Powiatu konsultacje zostały przeprowadzone w dniu 11 grudnia br. o godz. 12.00   

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Zawierciu w formie otwartego spotkania  

z mieszkańcami powiatu. W toku konsultacji nie wniesiono uwag do projektu uchwały ze 

względu na brak chętnych do udziału w konsultacjach. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię  Śląskiej Izby Aptekarskiej oraz organów wykonawczych gmin wchodzących w skład 

powiatu zawierciańskiego.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 195 / 19 w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

zawierciańskiego w 2020 roku, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.   

 

 

Ad.16.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 

19 grudnia br.  Zarząd Powiatu przyjął autopoprawkę do omawianego w tym punkcie 

porządku obrad  projektu uchwały. W związku z brakiem realizacji jednej z umów dotyczącej 

likwidacji barier architektonicznych dla pełnego wykorzystania przyznanego limitu środków 

PFRON w roku bieżącym zasadne jest przesuniecie kwoty 8.000 zł na dofinansowanie zakupu 

przedmiotów ortopedycznych i środków pomocniczych.  Autopoprawka wraz z kartą sprawy 

została przekazana radnym drogą mailową.    

 

Przewodniczący Zdrowia i Pomocy Społecznej Andrzej Wilk poinformował, że członkowie 

Komisji na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br. jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za” 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/19 z dnia  

28 marca 2019 roku w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2019 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych wraz z autopoprawką przedstawioną przez Zarząd Powiatu na wniosek 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu. 

Analiza bieżących wydatków i zaangażowania środków PFRON przeznaczonych na zadania  

z zakresu rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych, przeprowadzona na podstawie 

zawartych umów i informacji o przyznanym dofinansowaniu, wykazała możliwość dokonania 

zmian w limicie środków, przyznanym na poszczególne zadania, pozwalających na racjonalne 

wydatkowanie środków zgodnie ze złożonymi wnioskami. Ponadto proponowane zmiany 
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przyczynią się do optymalnego wykorzystania przyznanego przez Zarząd PFRON limitu na 

2019 rok. Przesunięcia środków określone w przedmiotowej uchwale, uzyskały pozytywną 

opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych na posiedzeniach w dniach 

11 grudnia i 19 grudnia br. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI / 196 / 19 w sprawie 

zmiany Uchwały nr VI/54/19 z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie ustalenia zadań i wysokości 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań 

powiatu zawierciańskiego w 2019 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych , w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 21 głosach „za”.    

 

 

Ad.17.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji 

na posiedzeniu w dniu 18 grudnia br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” zaopiniowali 

pozytywnie  projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 

placówek niepublicznych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż 

powiat zawierciański oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania. 

Ustawa z dnia 27 października 2017 roku o finansowaniu zadań oświatowych zobowiązuje 

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego do ustalenia w drodze uchwały trybu 

udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowego ich 

pobierania i wykorzystania. Przedmiotowa uchwała jako akt prawa miejscowego podlega 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. Szkoły i placówki 

niepubliczne prowadzone przez osoby fizyczne oraz osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego są finansowane w formie dotacji przekazywanej z budżetów 

jednostek samorządu terytorialnego. W budżetach jednostek samorządu terytorialnego 

znajdują się środki naliczone na uczniów tych szkół w ramach części oświatowej subwencji 

ogólnej. Szczegółowe zasady obliczania wysokości dotacji dla oświaty nie samorządowej 

zostały zawarte w rozdziale 3  ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

    

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVI/ 197 / 19 w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych prowadzonych 

przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat zawierciański oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.   

 

 

Ad.18.) 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli, przeprowadzonych w II półroczu 2019 roku 

przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Kalaga (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

„Zgodnie z planem kontroli Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, zatwierdzonym Uchwałą Nr 

IV/38/19 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 31 stycznia 2019 roku, w II półroczu 2019 

roku zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej przeprowadził 1 kontrolę problemową  

w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu.    
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Kontrolą, która odbyła się listopadzie br. objęte zostały następujące zagadnienia: wewnętrzne 

uregulowania prawno-organizacyjne oraz wydatki na pokrycie kosztów utrzymania dzieci 

umieszczonych w rodzinach zastępczych.  Kontrola obejmowała okres od 1 stycznia do  

31 grudnia 2018 roku. W toku kontroli stwierdzono, że ze względu na brak chętnych 

występują trudności w realizacji założeń Powiatowego Programu  Rozwoju Pieczy Zastępczej 

na lata 2018-2020 w zakresie pozyskiwania rodzin zastępczych zawodowych. Promocja 

rodzicielstwa zastępczego  poprzez organizowanie imprez upowszechniających tę formę 

pieczy zastępczej nie przynosi oczekiwanych efektów. W związku z powyższym w ramach 

wystąpienia pokontrolnego Komisja postanowiła wnioskować o  zwiększenie wynagrodzenia 

dla rodzin zastępczych zawodowych ponad ustawowe minimum, które w chwili obecnej, 

zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, wynosi nie mniej niż 

2000 zł miesięcznie.  Zdaniem Komisji kwoty wynagrodzeń wynikające z przepisów są zbyt 

niskie i niewspółmierne do odgrywanej przez opiekunów roli. Podwyższone wynagrodzenie 

byłoby formą zachęty dla potencjalnych kandydatów do pełnienia tej funkcji.   

Ponadto na posiedzeniu w miesiącu grudniu br. Komisja zapoznała się i przyjęła  stanowisko 

Zarządu Powiatu w kwestii wystąpienia pokontrolnego wystosowanego w wyniku kontroli  

w Centrum Administracyjnym Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu”.    

 

Sprawozdanie został przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.19.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

 w dniu 29 listopada br. wpłynęło pismo Śląskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia informujące o przeprowadzonej kontroli doraźnej podmiotu 

leczniczego Szpitala Powiatowego w Zawierciu w dniach od 11.03.2019 roku do 

12.04.2019 roku; 

 w dniu 29 listopada br. wpłynęło stanowisko Związku Powiatów Polskich w sprawie 

wystąpienia powiatu zawierciańskiego z ZPP wraz ze sprawozdaniami z bieżącej 

działalności za rok 2017 i 2018. Pismo zostało przesłane droga elektroniczną do 

wszystkich radnych  i członków Zarządu Powiatu; 

 w dniu 3 grudnia br. wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego  

w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Rady Powiatu zawierciańskiego w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi przez Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu. Dzień 

później wpłynęło zawiadomienie  o wszczęciu postepowania nadzorczego wobec uchwały 

dotyczącej statutu CUW. Rozstrzygnięcia nadzorcze w powyższych sprawach zostały 

dostarczone w dniu 6 grudnia br.  

 w dniu 10 grudnia br. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu przekazało 

informacje na temat form zapewnienia schronienia osobom bezdomnym przez gminy 

powiatu zawierciańskiego w okresie jesienno – zimowym 2019/2020; 

 w dniu 16 grudnia br. Rada Miasta Rybnika przesłała Uchwałę w sprawie wystąpienia  

z apelem do Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań 

rekompensujących samorządom znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek 

podatku PIT. 
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Ad.20.) 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że w okresie od 

poprzedniej sesji radni nie składali  interpelacji i zapytań.   

 

 

Ad.21.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

   

„Zanim przejdziemy do wolnych wniosków. Każdy z państwa słyszał i wie, że w sprawie tak 

istotnej dla nas inwestycji, jaką jest obwodnica Zawiercia i Poręby, zasadzie możemy sobie 

spokojnie. Trzeba powiedzieć, że przeszła fazę realizacji. 23 grudnia została podpisana 

umowa na wykonanie tego zadania z wykonawcą. W Zawierciu gościliśmy przedstawiciela 

pana Ministra Adamczyka, gościliśmy przedstawicieli Generalnej Dyrekcji, jak i wykonawcę. 

Obecni byli przy tym posłowie. Ja bardzo chciałabym wszystkim podziękować za to, że tak 

aktywnie walczyli o realizację tego zadania. Cieszę się. że mogę powiedzieć niedowiarkom, 

tym, którzy nie wierzyli w to, że ta inwestycja kiedykolwiek zostanie zrealizowana, cieszę się, 

że mogę powiedzieć, że jednak mój rząd dotrzymuje słowa, jak obiecał, tak jest. 4 lata było 

intensywnych rozmów i udało się,  zrealizujemy. Mam nadzieję, że w 2023 roku, na który 

przewidywany jest koniec tej inwestycji, wszyscy będziemy mogli odetchnąć z ulgą, że przez 

Zawiercie, przez Porębę da się przejechać bezpiecznie i spokojnie. Cieszę się i z tutaj z tego 

miejsca chciałabym bardzo podziękować wszystkim tym, którzy się zaangażowali w walkę  

o tę inwestycję. Pani Poseł Danuta Nowicka, na pani ręce dla posłów Prawa  

i Sprawiedliwości  Ziemi Zagłębiowskiej  obwodu 32, bardzo dziękuję. Myślę, że równie 

mocno będziemy później walczyć o dalsze części realizacji tego zadania, bo ta obwodnica 

najwspanialsza by była,  jeżeli łączyła by nas z Jędrzejowem, ale takie marzenia może trzeba 

mieć, żeby było o co walczyć. Bardzo, bardzo dziękuję za wszystko”.     

 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„Chciałbym skorzystać z tego tematu, skoro jesteśmy przy temacie obwodnicy, ponieważ 

publicznie tutaj występowałem i byłem gorącym orędownikiem budowy obwodnicy   

i byłem jednym z tych niedowiarków, a zatem publicznie chcę przyznać się do tego, że nie 

miałem racji. Ja to z radością robię, bo dobrze nie mieć racji w takiej sytuacji, kiedy wspólnie 

osiągnęliśmy cel, czyli zostanie wybudowana obwodnica. Ale ponieważ atakowałem tutaj 

posłów i w trakcie tego powiedziałem, że będę mieć odwagę stanąć to i powiedzieć, że nie 

miałem racji,  czynię to dzisiaj, ale czynię to z wielką satysfakcją. Dziękuję również 

wszystkim zaangażowanym w to, że doszło do podpisania umowy o realizację, w tym 

również posłom Prawa i Sprawiedliwości.  Wszyscy przyczynili się do tego w jakiś sposób,  

że ta obwodnica dojdzie do skutku. Dziękuję”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Oczywiście. Ja myślałam, że wszyscy jesteśmy bardzo dumni i szczęśliwi, niezależnie jakie    

ma poglądy polityczne i cokolwiek zrobił. Myślę, że każdy mieszkaniec Zawiercia i każdy 

odwiedzający nasze miasto odetchnie z ulgą, kiedy będzie już zakończona ta inwestycja  

i z tego się cieszymy”. 
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Poseł na Sejm RP Rafał Adamczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Faktem jest, że rzeczywiście drogi łączą wszystkich i nie ma znaczenia, gdzie ta droga leży, 

ważne, żeby mieszkańcy z niej korzystali. Ale korzystając z okazji, że dzisiaj ostatnia sesja 

Rady Powiatu Zawierciańskiego w roku 2019, na państwa ręce chciałbym złożyć najszczersze 

życzenia do siego roku 2020, żebyście podejmowali słuszne decyzje dla mieszkańców całego 

powiatu i wszystkich gmin wchodzących w jego skład oraz serdeczne ukłony i pozdrowienia 

dla przedstawicieli władz gmin, które wchodzą w skład. Oczywiście chciałem przekazać 

najszersze życzenie dla służb mundurowych, które są  dzisiaj reprezentowane przez pana 

Komenda Policji i Komendanta Straży Pożarnej. Wszystkiego dobrego, do siego roku. 

Dziękuję serdecznie” 

 

Poseł na Sejm RP Danuta Nowicka  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jest mi niezmiernie miło, że mogę skorzystać z okazji i również jeszcze raz przeżyć radość  

z podpisania takiej ważnej umowy. Powiedziałam w czasie tego podpisywania, że jest to taki 

prezent pod choinkę dla całego powiatu zawierciańskiego, bo tak, jak tutaj pani Małgorzata 

powiedziała, zacznie się od obwodnicy  Poręby i Zawiercie i mamy nadzieję, że z pomocą 

ludzi i Pana Boga dojdziemy aż do Jędrzejowa. Chciałam też jeszcze z okazji kończącego się 

roku życzyć państwu, żeby wszystkie trudne sprawy skończyły się wraz z kończącym się 

rokiem, żeby Nowy Rok przyniósł nowe nadzieje, nowe plany, nowe marzenia, żeby 

wszystkie te zamierzenia się spełniły. Życzę wszystkim osobistych sukcesów, osobistego 

szczęścia, radości, ale też dla całej naszej wspólnoty powiatowej i gminnej wszelkiej 

pomyślności, żeby wszystkie plany i zamierzenia, które służą ludziom , żeby się spełniały.  

Żebyśmy je wszyscy wspólnie realizowali. Jeszcze raz szampańskiej zabawy sylwestrowej  

i do siego roku”. 

 

Grzegorz  Piłka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja również troszeczkę o drogach, może  mniejszego kalibru, ale z tego miejsca chciałbym 

serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy przyczynili się do realizacji zakończonej 

inwestycji, szczególnie inwestycji na terenie gminy Łazy –  drogi z Łaz do Niegowonic. 

Chciałbym podziękować bardzo serdecznie Radzie i Zarządowi poprzedniej kadencji, bo 

wówczas  ta droga została do planów inwestycyjnych włożona. Dziękuję bardzo serdecznie 

Radzie i Zarządowi obecnej kadencji. Wiem, że w budżecie te środki zostały zabezpieczone. 

Dziękuję bardzo pani Skarbnik, a także wykonawcy –  Powiatowemu Zarządowi Dróg. Ta 

droga była współfinansowana z budżetu państwa, a  także ze środków gminy Łazy, przy 

takim montażu. Szanowni państwo,  ta inwestycja jest dla przeciętnego Kowalskiego, dla 

przeciętnego Nowaka bardzo ważną inwestycją. Nieważne kto realizował, kto planował, 

ważne żebyśmy wszyscy mogli korzystać zarówno z obwodnicy, jak również takich naszych 

lokalnych dróg. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję”. 

 

Leszek Kalaga (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja sobie tutaj pozwolę na ręce pani Poseł, pana Posła podziękować, że nareszcie dojdzie do 

realizacji tej obwodnicy, bo wcześniej była taka mowa trawa. W końcu jakiś cel zostanie 

wykonany, na czym naprawdę społeczności powiatu zawierciańskiego bardzo zależało, 

bardzo.  Też chciałbym podziękować Zarządowi o starania co do finalizacji tego 

przedsięwzięcia, jeszcze raz. Nie ważne co reprezentujemy,  ważne, żebyśmy rozwiązywali 

problemy społeczne. Jeszcze raz, pani Poseł, chciałbym zaapelować do pani jeszcze w starym 
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roku o tą nieszczęsną drogę, o którą by pani wspomniała przy okazji w Urzędzie 

Marszałkowskim. Chodzi o mostek na Kuźnicy. Jest tak niebezpieczny na tej naszej drodze, 

prawdopodobnie jest już robiony od 8 lat. Teraz jest dopiero wykonywana dokumentacja,   

z tego co wiem. Nie ma pana Porca,  jeżeli pani mogłaby troszkę się tym zainteresować, żeby 

ten przejazd został szybciej udrożniony. Zrobiono tam tak duże niebezpieczeństwo.  Jeszcze 

jak tam samochody stają, różne napady są na kierowców, bo jest to akurat w tym lesie. 

Bardzo proszę, żeby pani Poseł się tym jeszcze zainteresowała, bo to jest bardzo potrzebne 

społeczności”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja tylko powiem pan radnemu Kaladze. W ubiegłym tygodniu widziałem się, byłem  

u Marszałka i rozmawiałam z dyrektorem inwestycji. Budowa, przebudowa tego mostu jest  

w planie na 2020 rok. To tak na bieżąco. Proszę państwa, mam takie przypuszczenie 

graniczące z pewnością, że w tym roku nie będzie sesji, dlatego pozwolę sobie na państwa 

ręce złożyć wszystkiego najlepszego, oby ten 2020 rok był lepszy od wszystkich 

dotychczasowych. Do siego roku”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zaprosiła wszystkich obecnych na 

spotkanie świąteczno – noworoczne, gdzie – co podkreśliła –  można będzie kontynuować 

wolne wnioski przy wolnej rozmowie.   

  

 

Ad.22.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc, dziękując 

wszystkim za udział w posiedzeniu, zamknęła obrady XVI sesji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego.    

  
Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 11.50. 

 

  

  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Małgorzata Benc  
 

  

 


